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Inleiding 

Onlangs ontvingen wij van een inwoner bijgaande mail. Hierin wordt aandacht gevraagd voor de 

schadelijke gevolgen voor het milieu door het massaal oplaten van ballonnen bij feesten, 

herdenkingen en evenementen. We hebben het gemeentelijke zwerfvuilbeleid “Een schone 

openbare ruimte voor gemeente Medemblik 2016-2022” hierop nageslagen en het KNNV 

geraadpleegd. Het KNNV deelt deze zorgen. Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende 

vragen: 

 

1.  Is er een vergunning, of een melding nodig om massaal ballonnen op te mogen laten? 

antwoord  Nee 

2. Zo ja, wat zijn de voorwaarden waar de vergunningaanvrager of melder aan moet 

voldoen? 

Antwoord N.v.t. 

3. Zijn hier ook kosten aan verbonden? 

Antwoord N.v.t. 

4. Bent u bekend met de door deze inwoner en door het KNNV bevestigde schadelijke 

gevolgen voor het milieu, met name voor vogels en kleine dieren? 



 

 

Antwoord Ja, de gemeente is hiervan op de hoogte. Plastic is slecht voor de natuur en in het 

bijzonder voor de dieren. 

5. Bent u bereid in navolging van het eerdere Europese en nationale beleid (zie de bijlage) 

aandacht te geven aan deze zwerfvuil problematiek?                                                                                        

Antwoord Uiteraard zijn wij bereid hier aandacht aan te geven en past ook binnen de gestelde 

doelstellingen van de zwerfafvalaanpak, daarin is niet expliciet aandacht voor de 

gevolgen van ballonnen op laten. 

 

6. Wat kan onze gemeente concreet doen om deze schadelijke gevolgen en 

zwerfvuiloverlast te voorkomen? 

Antwoord Bewustwording onder de bewoners vergroten (informatie over de gevolgen van 

zwerfafval cq ballonnen). En actief oproepen om het oplaten van ballonnen te 

ontmoedigen. Gebruik te maken van biologisch afbreekbare ballonnen en de ballonnen 

niet op te laten maar weer op te ruimen. Zoals bij voorbeeld door ons is toegepast bij 

het planten van de eerste boom in het geboortebos. Over de alternatieven te 

communiceren. En bij voorbeeld het belonen van evenementen die kiezen voor een 

alternatief die zichtbaar minder zwerfafval oplevert.  

 

7. Bent u bv. bereid bij een vergunningaanvraag of bij het ontvangen van een melding de 

voorwaarde te verbinden en/of het advies te geven biologisch afbreekbare ballonnen te 

gebruiken? 

Antwoord N.v.t. 

8. En/of bent u bv. bereid middels publicaties op de gemeentepagina hier voorlichting 

over te verstrekken? 

Antwoord Ja, dit kunnen wij oppakken vanuit de aanpak zwerfafval met de afdeling 

communicatie. 

9. Kan de gemeente het oplaten van ballonnen verbieden? Zo ja, op grond waarvan? 

Antwoord Ja, dit kan geregeld worden in de APV. 

 

Bijlage bij schriftelijke vragen GroenLinks zwerfvuil na oplaten ballonnen 

 

Beste heren/dames, 

 

Onlangs werden er in uw gemeente ballonnen opgelaten. Jaarlijks gaan er in Nederland naar 

schatting rond de 1 á 2 miljoen ballonnen de lucht in bij feesten, herdenkingen en evenementen. Ik 



 

 

heb op uw gemeentelijke website gezocht naar uw beleid hieromtrent, maar kon er niets over 

vinden. 

 

 

 

Wat omhoog gaat, komt op enig moment natuurlijk ook weer naar beneden. Ballonoplatingen 

veroorzaken zo een jarenlange nasleep van zwerfafval. Elke ballonoplating opnieuw. Ongeacht of er 

biologisch afbreekbare ballonnen werden gebruikt. Al die jaren leveren de afvalresten bovendien 

levensgevaarlijke risico's op voor wildlife, landbouw- en andere dieren. Risico op verstikking, 

verstrikking alsook het aanzien van de afvalresten voor voedsel met alle mogelijke gevolgen van 

dien, waaronder de hongerdood.  

 

 

 

De kern van het verhaal is dat de burger vaak onwetend is. En er bij de overheid een 

verantwoordelijkheid ligt om de belangen van natuur en dieren te beschermen.  

 

 

 

In december 2014 vond een motie in de Tweede Kamer dan ook brede steun waarmee het Rijk 

gemeenten oproept het oplaten van ballonnen actief te ontmoedigen. En in het kader van de 

Europese Kaderrichtlijn Mariene Strategie is één van de maatregelen die het kabinet zich tot doel 

heeft gesteld in relatie tot zwerfafval in het Nederlands deel van de Noordzee: “het terugdringen 

van het oplaten van ballonnen" en “de problematiek van ballonresten in het milieu onder de 

aandacht brengen bij gemeenten en burgers”. In lijn hiermee bracht het Ministerie van 

Infrastructuur en Milieu medio 2016 tevens een factsheet uit waarin zij waarschuwt voor de 

gevolgen van ballonoplatingen. En gemeenten adviezen geeft hoe zij kunnen bijdragen aan de 

preventie van ballonnen in het milieu. 

 

Vele gemeenten hebben met oog hierop ook al maatregelen genomen om het oplaten van ballonnen 

tegen te gaan. De meest vooruitstrevende gemeenten die al enkele jaren ontmoedigen, hebben al 

gemerkt dat dit helaas vaak niet effectief is. Steeds meer gemeenten zien we dan ook kiezen voor 

een verbod, zoals Zeist gisteren nog. Een verbod schept duidelijkheid. En, hoewel ik erken dat een 

verbod vast  nooit 100% te handhaven is, is een ontmoedigingsbeleid dat in ieder geval 100% nooit. 

 

Mijn vragen aan u: 

- Staat dit onderwerp in Medemblik op de politieke agenda, zo niet, bent u bereid dit erop te 

zetten? 

- Hoe heeft de gemeente Medemblik de oproep van de Rijksoverheid geïmplementeerd, of is zij 

voornemens dit te gaan doen? 

- Is de gemeente Medemblik bereid om een verbod op het oplaten van ballonnen in overweging te 

nemen? 

 

 

Op voorhand mijn hartelijke dank voor uw reactie. 

 



 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 


